

**RURAL DEVELOPMENT**

What rural people want

“Which future do you want in rural areas?” - From May to August 2020, 3 436 people from 26 different countries answered the survey carried out by ELARD, the European association of LEADER local action groups, in cooperation with REDR, the Spanish rural development network. The results have just been published.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Report on Cohesion policy >>](#)[Report on the Rule of Law situation across the EU >>](#)[A new European Research Area >>](#)[Global cooperation platform to fight deforestation >>](#)[Teachers' salaries and allowances in Europe >>](#)

[Pressure mounts to meet plastic recycling goals >>](#)

[Economic and Investment Plan for the Western Balkans >>](#)

[New 10-year plan to support Roma >>](#)

[COVID-19: Total labour market slack up to 14% >>](#)

[Grenoble, Gabrovo and Lappeenranta win green city awards >>](#)

[EU identity cards will not be enough to enter the UK >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Supporting migrant entrepreneurs

The EMEN project, which ended on 30 September 2020, has produced a final publication – “*Inclusive Ecosystems: towards a comprehensive support scheme for migrant entrepreneurs in Europe*” – written by Patricia Martínez Sáez (AEIDL) with other EMEN partners.

[Read more >>](#)

Other news

BORDERS FORUM (PARIS, 9-10 NOVEMBER)

On 9-10 November 2020, the **Mission Opérationnelle Transfrontalière (MOT)** is hosting in Paris the **first edition** of the '**Borders Forum**'. The event will bring together **local, national and European players** involved in **cross-border cooperation**, will reaffirm their shared ambition and their place in political debate, and consolidate a **European Cross-border Citizens' Alliance**.

[Read more >>](#)

LIVING, WORKING AND COVID-19

This **Eurofound e-survey** provides an insight into the **impact of the pandemic** on people's lives. It helps to identify the **areas of life and work** most **affected** by the pandemic and provides data about both **material** and **non-material** aspects.

[Read more >>](#)

A SOCIALLY JUST TRANSITION THROUGH THE EUROPEAN GREEN DEAL?

The aim of this working paper of the **European Trade Union Institute (ETUI)** is to provide a preliminary **assessment** of whether the **European Green Deal** constitutes a suitable **policy framework** to combine **environmental** and **economic objectives** with the pursuit of **social fairness**, thus ensuring a **just transition** towards more sustainable economies and societies.

[Read more >>](#)

INEQUALITY AND THE TOP 10% IN EUROPE

The **Foundation For European Progressive Studies (FEPS)**, a network of 63 foundations and think-thanks throughout Europe, has just published the results of a **two-year pioneering study** conducted in four European countries (the **UK, Spain, Sweden and Ireland**) which examines the financial **position** and **attitudes** towards **inequality** among the **top 10% of income earners**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.

**DÉVELOPPEMENT RURAL**

Ce que veulent les ruraux

«Quel avenir voulez-vous pour les zones rurales?» De mai à août 2020, 3 436 personnes de 26 pays ont répondu à une enquête menée par ELARD, l'association européenne des groupes d'action locale LEADER, en coopération avec le Réseau espagnol de développement rural (REDR). Les résultats viennent d'être publiés.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Rapport sur la politique de cohésion >>](#)[Rapport sur l'état de droit dans l'Union européenne >>](#)[Un nouvel Espace européen de la recherche >>](#)[Plateforme de coopération mondiale contre la déforestation >>](#)[Les rémunérations des enseignants en Europe >>](#)[La pression monte pour le recyclage des plastiques >>](#)

[Plan économique pour les Balkans occidentaux >>](#)

[Nouveau plan décennal de soutien aux Roms >>](#)

[COVID-19: la sous-utilisation de la main d'œuvre atteint 14% >>](#)

[Grenoble, Gabrovo et Lappeenranta gagnent les prix des villes vertes >>](#)

[La carte d'identité ne suffira plus pour entrer au Royaume-Uni >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Soutenir les entrepreneurs immigrés

Le projet EMEN, qui s'est achevé le 30 septembre, a produit une dernière publication - «*Ecosystèmes inclusifs: vers un régime complet de soutien aux entrepreneurs immigrés en Europe*» - rédigée par Patricia Martínez Sáez (AEIDL) avec d'autres partenaires du projet.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

BORDERS FORUM (PARIS, 9-10 NOVEMBRE)

Les 9 et 10 novembre 2020, la **Mission Opérationnelle Transfrontalière (MOT)** organise à Paris la **première édition** du «**Borders Forum**». L'événement réunira les **acteurs locaux, nationaux et européens** de la **coopération transfrontalière**, affirmera leur ambition commune dans le débat politique et scellera une «**Alliance européenne pour les citoyens transfrontaliers**».

[Lire plus >>](#)

VIE, TRAVAIL ET COVID-19

Ce rapport d'une **enquête** en ligne d'**Eurofound** donne un aperçu de l'impact de la **pandémie** sur la vie des gens. Il aide à identifier les **domaines de la vie et du travail** les plus **touchés** par la pandémie et fournit des données sur les dimensions tant **matérielles** que non **matérielles** de la **crise**.

[Lire plus >>](#)

UNE TRANSITION SOCIALEMENT JUSTE GRÂCE AU PACTE VERT EUROPÉEN?

Cette étude de l'**Institut syndical européen (ETUI)** vise à évaluer si le **pacte vert** ('**Green Deal**') européen constitue un **cadre politique approprié** pour **combinaison** les objectifs **environnementaux** et **économiques** avec la poursuite de l'**équité sociale**, afin d'assurer une **transition juste** vers plus de durabilité.

[Lire plus >>](#)

LES INÉGALITÉS ET LES 10% LES PLUS RICHES EN EUROPE

La **Fondation pour les études progressistes européennes (FEPS)**, réseau de 63 fondations et groupes de réflexion à travers l'Europe, vient de publier les **résultats d'une étude** pionnière menée durant deux ans dans quatre pays européens (**Royaume-Uni, Espagne, Suède et Irlande**) qui analyse la **situation** financière et les **attitudes** à l'égard des inégalités des **10% des personnes les plus riches**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.



